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1. februar 2018 

 

 

I medfør af § 37 i Forretningordenen for Inatsisartut, fremsætter jeg følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut:  

 

1. Hvad er status for planlægning af udflytning af kunstskolen fra Nuuk til 

Aasiaat? Hvornår forventes udflytningen af finde sted? 

2. Har man planer om at optage flere elever? 

3. Såfremt man i forbindelse med udflytningen af kunstskolen skal bygge skolen, 

hvor man også bygger en musikskole, hvor meget vil dette medføre af udgifter 

for Landskassen? Her tænker jeg på, at man udbygger kunstskolen med en 

slags musikhøjskole for unge og voksne, som kan optage samme antal elever 

som på kunstskolen. 

 (Medlem af Inatsisartut Peter Olsen, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

 

Som bekendt har Naalakkersuisut i den sidste tid truffet beslutning om, at kunstskolen i Nuuk 

skulle flyttes til Aasiaat. 

 

Det er flot formål, at man ikke centraliserer for meget til Nuuk, men at man udflytter 

uddannelsessteder og virksomheder. 

 

Desuagtet ved vi, at kunstskolen i Nuuk i mange år har været misrøgtet fra politisk hold, hvor 

der ikke er sket udvikling gennem mange år. 

 

Den er så lille i forhold til andre uddannelsesinstitutioner i Nuuk, at man ikke kan lægge 

mærke til, at den findes i Nuuk. Der er kun 1 medarbejder udover gæstelærere. Der er i 

gennemsnit kun omkring 5 studerende pr. år. 

 

Den er som virksomhed og uddannelsessted ganske lille i forhold til andre. 

 

Derfor ønsker jeg at vide, om man i forbindelse med udflytningen til Aaisaat kan planlægge 

optagelse af flere elever, ikke mindst at man kunne bygge den sammen med en musikskole og 

hvor meget den kan koste Landskassen. 

 

Vort land og ikke mindst Aasiaat er stor musikby, hvorfor det kunne være mere passende at 

man i Aasiaat bygger en kombineret kunst- og musikskole. 

 

 
Jeg søger om at modtage svar for mine spørgsmål i løbet af 10 arbejdsdage. 


